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Ook aandacht voor stap 1 van de Trias Energetica

De gemeenteraad van Dordrecht, in vergadering bijeen op 7 november 2023, behandelend het
agendapunt Vaststellen Startnotitie Dordrecht Klimaatneutraal 2040,

Constaterende dat:

• Het politiek akkoord 2022-2026 inzet op een energieneutrale strategie wat een belangrijk
onderdeel is van de route naar klimaatneutraal in 2040

• Energieneutraal betekent dat je je energieverbruik sterk beperkt en de energie die je gebruikt
duurzaam opwekt (bron startnotitie Dordrecht Klimaatneutraal 2040)

• De Rijksoverheid ons informeert over het concept 'Trias Energetica' om dit toe te passen in het

energiebeleid

• Stap 1 van Trias Energetica is: "Beperk de energievraag"

• In bijna alle, zo niet alle, commissievergaderingen en klimaat bijeenkomsten aandacht is voor het

beleid maken en uitvoeren van stap 2 "Gebruik energie uit hernieuwbare (duurzame) bronnen"

en in bepaalde mate stap 3 "Gebruik eindige (fossiele) energiebronnen efficient"

• Er nauwelijks tot geen aandacht is om stap 1 toe te passen en te onderzoeken hoe men hiertoe

gemotiveerd kan worden

Overwegende dat:

• Met deze startnotitie Klimaatneutraal 2040 wordt beoogd dat er een beleid wordt gevoerd
waarbij de mens de natuur niet verstoort, de zeespiegel niet te hard zal stijgen, of diersoorten
niet worden bed reigd

• Deze startnotitie zal beogen dat er een oprecht duurzaam beleid wordt gevoerd, slimme
verbeteringen worden aangebracht en innovaties worden gestimuleerd

• Wanneer er geen of onvoldoende aandacht is voor stap 1, het probleem van de energievraag

blijft bestaan en alleen maar zal verschuiven

• "Het belangrijk is om bij energiebesparende maatregelen een goede strategie te hanteren; wie
zonder goed begrip van de sannenhang van de maatregelen aan de slag gaat, kiest onbedoeld

vaak dure maatregelen die zowel qua kosten als qua energiezuinigheid niet tot een optimaal
resultaat leiden" (bron: publicatie rijksdienst RVO-072-1401/FD-DUZA)



Verzoekt het college:

• Een expert groep samen te stellen, net zoals regelmatig wordt gedaan ten behoeve van stap 2 en

3, om de welverdiende aandacht te geven aan stap 1 en de raad, het college en de ambtenaren

bij de les kan houden hoe we optimaal van energie gebruik kunnen maken
• Deze expert groep samen te stellen als adviesgroep vanuit bijvoorbeeld, maar niet beperkt tot de

instanties, industrie, bedrijfsleven, raads-/commissieleden, ervaringsdeskundigen en sociale
wetenschappers en hiervoor middelen ter beschikking stellen vanuit het uitvoeringsbudget van

het klimaatneutraal beleid
• Zich ook te richten op stap 1"beperking van de energievraag". Daarnnee worth niet bedoeld, de

kosten zo laten stijgen, dat de gemiddelde Nederlander de verwarming niet meer aan durft te
zetten. Beperking van de energievraag beperkt zich niet tot besparingen, zoals minder verlies van

warmte of energieverbruik en financiele meevallers, maar ook het onderzoek naar menselijke

gedragingen ten aanzien van niet meer mogen (tijdens corona pandemie) versus weer "moeten"

nu alles weer kan (pre en post corona pandemie). Daartussen ligt de sleutel van wat de mens zelf

kan "besparen".

En gaat over tot de orde van de dag.
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